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 البرلمهههاني للاتحهههاد رئيسههها   بصهههفي مهههرة لأول اليهههوم هنههها الجمعيهههة هههه   أخاطههه  أنبالنسهههبة لي   كبههه ة  سهههؤوليةلمو  شهههر ل نههه إ
 لمناقشهتها كموضهو   حالمل ه الهجهرة موضهو  مناقشهة اختهار  جمعيهة سترؤ به سهعيد أنا كهم  لكم أقول أن أستطيع لا. الدولي
عهه ابا  بنفسههي  شههاهد  ،ةمكسههيكي  مواطنههة  بصههفيو . تتخيلههونبقههدر مهها  قلههي مهه  جههدا   قريهه  موضههو  ههه ا. العامههة
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 الشههمال في الفههر  أرض إلى للوصههول المجههاورة الوسههط  أمريكهها ودول بلههد  مهه  النههاس فههرار مههع جلهه تت ةمآسههي عائليههو 
 .طفالهمأ جلليس م  أجل أنفسهم، وإنما م  أ أفضل ياةلحو  ،أحلامهم لتحقيق سعيا  

 

 هندوراسهي  لمبه ا  بضهع يحمهل كهان  ،2014 عهام في بلهد  غادر هندوراس م  طفل وهو سول ، براي مثل  مسرحيا 
. الريفيههة تيغوسههيغالبا ضهواحي في نفسهه   بصههطادا أرنه  بيههع طريههق عه  عليههها حصههل( أمريكيهة دولارا  9 حههوالى) فقه 
سوتشههيي   نهههر عههبر السههباحة إلى اضههطر غواتيمههالا، في المهههربين بعهه  إلى الوحيههدة النقديههة أموالهه  بههراي  خسههر أن وبعههد
(Suchiate) الهجههرة وسههلطا  المحليههة العصههابا    مهه  قبههلاكتشههاف لتجنهه  وذلهه  الليههل، منتصههف في المكسههي  إلى 
لا  الشهه  سهي  السهمعة الشهح  قطهار مهن عله  بهراي  قفه  لاحهق، وقه  في. سهوا  حهد عله  والمكسهي  غواتيمالا في

 بهههين الحههدود إلى يسههافرونريح و الههون تصههمالهه ي  لا يح للمهههاجري  تقليديههة نقههل وسههيلة وهههو ،(La Bestiaبسههتيا )
 .والمكسي  المتحدة الولايا 

 

". موميها  منه  تنه ل لكنه  الحيهاة، قيهد عله  ( وأنه La Bestiaلا بسهتيا ) تستقل"  أن المهاجري  لدى المعرو  م 
. حياتههه  خهههلال إنسهههان أ  يراهههها أن يجههه  لا أشهههيا  وصهههف،ت   لا أشهههيا  يشهههاهد أن بهههراي  علههه  كهههان  ،القطهههار مهههن علههه 

 - أقهار  أو أصهدقا  حهى وربمها - سهن  في الفتيها  تعهرض المسارا ، في سقوطه  بعد أطفاله    يفقدن حوامل أمها 
 القههو  والتجنيههد الأوقهها ، جميههع في الطريههقالهه ي  يتعقبههون  بالبشههر المتههاجري  مهه  مجموعهها  قبههل مهه  الجنسههي للاعتههدا 

 تسههتحق المحطمهة الطفولهة ته ال لا ذله ، ومهع. المتطهر  العنههف: واحهدة كلمهة  في. الشهريرة المخهدرا  عصهابا  قبهل مه 
 الهه ي  ،مهه  المكسههي  ومهه  أمريكهها الوسههط  الأطفههال مهه  لآلا  بالنسههبة ولكهه  ،براي لهه بالنسههبة فقهه  لههيس المخههاطرة
 لهديهم مها، حهد وإلى هنهدوراس، عاصهمة فيتهركهم و  ماليها ، والهديهم مسهاعدة مه  يتمكنوا أن في الوحيد طموحهم يكم 
 .العنف م  عام وضع م  الفرار فرصة

 

 والسادة، السيدات
 

 الدوليهههة المنظمهههة مههه  تحيههها ،تقهههد   عنهههد أشهههر  إليهههها الهههي الهههثلا  المتحهههدة الأمهههم وكهههالا  رؤسههها  بوجهههود أنهههو  أن أود  
 قضهها  علهه  مهنشههكر . اللاجئههين لشههؤون السههامية المتحههدة الأمههم ومفوضههية الإنسههان، لحقههوق السههامية المفوضههية للهجههرة،
 الصهبا  هه ا ا  لاحق ممعه مثمر تفاعل إلى نتطلع. اليوم معنا يكونوا حى الم دحم مواعيدهم ولاجد خارج الوق  بع 

 لمنظمههة العههام المههدير إلى الاسههتما  شههر  لنهها سههيكون  اليههوم مهه  لاحههق وقهه  وفي. مههةالقي   مرؤيههته مهه  الههتعلم وإمكانيههة
 الكيميائيههههههة الأسههههههلحة حظههههههر لمنظمههههههة العههههههام والمههههههدير تفاعليههههههة، جلسههههههة خههههههلال تيههههههدروس، الههههههدكتور العالميههههههة، الصههههههحة

(OPCWالسف  أحمد اوزمجو )، الشامل الدمار أسلحة مخاطر بشأن خا  ج   خلال (WMDs.) 
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 العهههالمي المجتمهههع فيههه  سهههيعتمد الههه   العهههام ههههو هههه ا. لههه ل  هنههها  كهههان  إذا واللاجئهههين الهجهههرة عهههام هـــو 2018 عهههامإن 
 الهجههرة تكههون أن والمناسهه  الطبيعههي فمهه  ولهه ل ،. اللاجئههين بشههأن والآخههر الهجههرة بشههأن أحههد ا - ينالعههالمي ينالميثههاق

 الاسهتما  جلسهة حهدد وقهد . الهدولي البرلمهاني للاتحهاد بالنسهبة 2018 عهام طهوال ومتكهررا   متقاطعا   ا  موضوع وستكون
 الهي الملحهة القضهايا تحديهد خهلال مه  المسار العهام نيويور  في المتحدة الأمم مقر في الماضي الشهر قد ع   الي البرلمانية
 .مصادفة ليس  ه   إذن. ونظامية منظمة ،آمنة هجرة أجل م  عالمي اتفاق في معالجتها يتعين
 

 أكثههههر أحههههد هههههو الدوليههههة الهجههههرة حوكمههههة في الإنسههههان حقههههوق علهههه  قههههائم نههههه  اتبهههها  فهههه ن المتحههههدة، الأمههههم  أقههههر   وكمهههها
 جميههع في ا  دوليهه ا  مهههاجر  مليههون 260 مهه  ر ايقهه لمهها التقههدير  العههدد مههع. عصههرنا في العههالمي لتعههاونل تطلبهها   الاختبههارا 

 أن مهه  الههرغم علهه . المهههاجري  عههام عالمنهها أصههبح - 2000 عههام مههع بالمقارنههة بالمائههة 49 قههدرها بهه يادة - العههام أنحهها 
 الأشهههخا  ملايهههين هنههها  يههه ال لا أنههه  أحهههد علههه  يخفههه  فهههلا وقانونيهههة، منظمهههة بطريقهههة يههههاجرون النهههاس ههههؤلا  معظهههم

 50 بنحهو يقهدر مها هنها  اليهوم،وكما ههو الحهال . القسر  التهج  خلال م  أو الضرورة بدافعيهاجرون لمرا  عديدة 
 .النظامية غ  الهجرة ضم  فئة هم( الدوليين المهاجري  السكان م  لمئةبا 20 أو) شخص مليون

 

 إلى المكسهيكية، المهدن مختلهف في بهمها مصهر  غه  كمهاجري   يعملان نالل ا ،اثنان م  أشقائ و  براي  مثل أناس يضطر
 مثهل الأشهخا ، مه  العديهد أيضها   هنها  ولكه . وطهنهم في الاقتصهادية الفهر  إلى الافتقار بسب  أساسا   ب ل  القيام
 الخههروج عله  جههبر أ   وقهد بروكسههل، في حاليها   تعههي  أفغانيهة لجههو  طالبهة وهههي عامها ، 16 العمههر مه  البالغههة مادينهاالفتهاة 
 في الوسهط  وآسهيا الأوسه  الشهرق منهاطق م  العديد اجتاح  الي والمسلحة السياسية الاضطرابا  بسب  بلدها م 

 بهراي مه   كهلا    بالمخهاطر، محفوفهة ظهرو  ظهل في الهجهرة عله  جهبرواأ  اله ي   الملايهين مهع جنه  إلى جنبها   .الأخه ة العقود
 كبه ة  بدرجهة المحتمهل مه  يبهدو المعهدل، هه ا وعله . المفقهودي  المههاجري ليكونوا م  بهين عهداد  مستمر خطر فيمادينا و 

 فهه ن ولهه ل ،. 2016 عههام في مسههجلة وفههاة حالههة 1447 بلهه  نتجههاوز  المعههد ل التههاريخي الهه   أو إلى نصههل قههد أننهها
 .هو أمر ملح  للغاية الاتجاها  ه   م  للحد للتعاون شامل دولي إطار بنا  في الدولي المجتمع تقدم

 

 حهول البرلمهاني التعهاون تع يه " بشهأن القهرار الجمعيهةب  هه   سهتر و  ،الاسهتما  جلسهة في الهجهرة مسارا  دم  يتم سو 
 القادمهة الجمعيهة في تبنيه  ليهتم ،"ونظاميهة منظمهة، آمنة هجرة أجل م  العالمي الاتفاق اعتماد ضو  فيتها حوكمو  الهجرة
 وأصههحا  البرلمههانا  تنفيهه  كيفيههة  اقههترا  حيهه  مهه  استشههرافيا   يكههون أن إلى القههرار ويهههد . أكتههوبرتشههري  الأول/  في

كون سههت الههي المسههارا  مهه  متقنههة ح مههة لههدينا يكههون أن يجهه  ،مجتمعههة    أخهه  مهها إذاو . للاتفاقيهها  الآخههري  المصههلحة
 .مفيدة لعملنا المستقبلي وتساهم في صوغ 



 
 

4 6/  

 ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي
 
 

 

 البرلمانيين،  ملا ال
 

 واللاجئهين للمههاجري  العهالمي النظهام لتع يه  طرقها   ستحدد الجمعية ه   خلال العامة مناقشتنا ف ن ،ا  تحديد أكثر بشكل
 وسياسهها  قههوانين بوضههع مل مههون ف ننهها سياسهها ، صههانعو وبوصههفنا. الأدلههة علهه  القائمههة السياسهها  حلههول خههلال مهه 

  رغههم الهجههرة، أن الأدلههة أظهههر  الآن، وحههى. السياسههي الإقنهها  أو السياسههي الحهه بي بالانتمهها  تتعلههق لا أدلههة إلى تسههتند
 إلى الأفغهههاني الريهههف مههه  مادينههها سهههفر قصهههة. المقصهههد ودول المنشهههأ لهههدول عظيمهههة فرصهههة تكهههون أن يمكههه  ،تحهههديا   كونهههها

 ف نهها العنهف، مه  آمنها   مهلاذا   وجهد  أن بعهد والآن. ذله  عله  مثهال ههي بلجيكها، قله  في العالميهة الأوروبيهة العاصهمة
 فعهل بإمكهانه    أنه  يعهرف  أن أفغانسهتان في الفتيها  جميهع مه  أريهد" .التغيه  بنها  أجهل مه  وطنها إلى بالعودة فق  تحلم
 الوقه  في لأنه  ،الحهال ههو وهه ا. الشهابة المهرأة لهه   المتعهدد الجوانه  التطلعا  يهو  ،"الفتيان يفعل  أن يمك  شي  أ 

 إلى تسههع  أنههها كمهها  ،في أفغانسههتان وآسههيا الوسههط  الفتيهها  لآلا  المسههتقبل تغيهه  إلى دينههاامتلهه  الفتههاة  تهههد  نفسهه 
 .أوروبا في المهاجري  مجتمعا  إدماج م  الم يد

 

 ناز  شهخص مليهون 65.6بشهكل أكثهر لاهولا  هنها  و  العهام، أنحها  جميهع في مليهون 22.5 عهددهم البال  اللاجئين إن
سههوا  في  للتغيهه  عههاملون أيضهها   هههم بههل المسههاعدة، إلى بحاجههة أشخاصهها   فقهه  ليسههوا العههام، أنحهها  جميههعبشههكل قسههر  في 

 ملموسهة توصهيا  وأخه  مثمهرة مناقشها  في الهدخول عله  كمأحهث  م  هنها، . بلدنهم الأصلية أو البلدان الي استقبلتهم
 وأنظمهة اللاجئهين حمايهة بشهأن بتنظيمهها قمنها الهي العمهل ورشهة وم  المطا  نهاية في سنتخ ها الي الختامية الوثيقة م 

 .الحكومية اللجو 
 

 حقيقيههة لاجهه  خيمههة إنههها. ههه ا المههؤارا  مركهه  في الاسههتقبال منطقههة خههارج ضههاربة كبهه ة  خيمههة ملاحظههت مأنكهه شهه  لا
. القضههايا مناقشههة تههتم حيهه  إلى الواقههع ولتقريهه  ،وديناميكيههة حيويههة أكثههر جمعياتنهها لجعههل جهههودنا مهه  كجهه    وجلبناههها
 والأطفههال والنسهها  الرجههال عليهه  يكههون أن يجهه  مهها الوقهه  لههبع  والتخيههل الخيمههة إلى طههريقكم شههق إلى أدعههوكم لهه ل 
 مثهل الأساسهية المرافهق إلىالافتقهار و  خصوصهية، بهلا أو الخصوصهية مه  القليهل مهع سنوا  وأحيانا   لأشهر، هنا  للعي 
البصهر وعله  الأمهل  مه  مهرأى عله  الأنشهطة مه  قليهل عهدد وجهود ومهع الكهافي، والغ ا  الشر  ميا  ،الصحي الصر 
 .بالأفضل

 

 ليهههتم فقههه  ،"الموعهههودة أرضههههم" إلى يصهههلون النهههاس ههههؤلا  بعههه  أشهههخا  مستضهههعفون، محطمهههون، يعهههانون مههه  الهههبرد،
 ومهع. رخيصهة عمالهة أو جهنس عبيهد عه  بحثها   الضهم  عديمي العمل أصحا  قبل م  استغلالهم أو الحدود إلى إعادتهم

 ،2014 عهههام في. اليهههأس إلى سهههيتحول أفضهههل حيهههاة في أملههههم فههه ن عهههام، بوجههه  والوصهههم والاحتقهههار بالازدرا  معهههاملتهم
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 علهه  الأطفههال عشهرا  بإرجهها  الخها  القطهها  مه  ممولههة عمليهة قامهه  الوسهط ، أمريكهها في المههاجري  أزمههة ذروة خهلال
 الارتفههها  ضهههد مجموعههها  عهههدة احتجههه  أن بعهههد هنهههدوراس، سهههولا، بيهههدرو سهههان إلى المتحهههدة الهههولايا  مههه  طهههائرة مهههن

 بجحهيم وامهر   اله ي  الأطفهال ههؤلا  نتخيهل أن واحهدة لوهلة نحاول دعونا. بها المصر  غ  المهاجري  تدفقا  في المفاج 
 .حلمهم تحطيم فق  ليشهدوا أفضل، مستقبل إلى للوصول الأرض عل 

 

 انطههلاق، كنقطههة.  غيهه  الاتجهها لت البرلمههان، في كأعضهها   القههوة، لهدينا بأن الاعههترا  علهه  كمأحههث   بهه ل ، القيههام خههلال مه 
 دعهونا. المعنيهة الأطهرا  لجميهع وفرصهة تحد   أن  عل  الأمر في نفكر دعونا". مشكلة" الهجرة اعتبار ع  نتوقف أن يج 
. ن اههة  و  إنسهانية   أكثهر بطريقهة الظهاهرة هه  " إدارة" يمكننها كيهف  ونهرى التاريخيهة الاتجاها  إلى وننظر الهجرة دوافع نحدد
 نسهتفيد بأكهبر قهدر ممكهه  ودعهونا - والأطفهال النسها  - ضهعفا   المههاجري  أكثهر ونحمهي أمهانا ، أكثهر المعهابر نجعهل دعهونا
 .مجتمعاتنا مصلحة في اويضعونه إلينايأتون بها  ال ي  الموهوبين المهاجري  مجموعةم   الهائلة الإمكانيا  م 

 

 كأجانهه   ولههيس البشههر لهههم مهه  كههأخوة  المهههاجري  إلى ناخبههونا ينظههر بحيهه  ،العقليهها  تغيهه  علهه  ههه ا مهه  الكثهه  يعتمههد
 العههام في العظمهه  القههوى لههبع  الرئيسههيون السياسههيون القههادة يتشههاطر  رأ . رفاهيههة في والعههي  وظههائفهم لسههرقة قههادمين
 عنهدها. واللاجئهين بالمههاجري  المحيطهة الخاطئهة المفهاهيم جميع ونبدد الأساط  ع  فصحن   لأن الوق  حان لقد ،للأسف
 اسهههتخدام إن. بالفعهههل لههدينا الهههي السياسهها  فتكيي ههه أو ،ومتوازنههة سهههليمة وطنيهههة هجههرة سياسههها  صههياغة يمكننههها فقهه 

 بعه  يسهتخدمها رخيصهة خدعهة ههي الكراهيهة، خطها  حافهة عله  تكهون تكاد الي الشعوبية، والسياسا  الشعارا 
 أخلاقيهة بوصهلة جميعها   لهدينا. التكتيكها  هه   مثهل تضهع لا أنسهانيتكم إن أناشهد. الأصوا  عل  للحصول السياسيين

 .لتتبعها موأدعوك داخلنا في
 

 والسادة، السيدا 
 

 الهه ي  لأولئهه  ا  ملموسهه إرث   ورا نا ونههتر  بههلادنا إلى معنهها نأخهه ها أن يمكهه  ملموسههة ونتههائ  المثمههرة مههداولا  لكههم أاههى
 الالت امها  مه  ترجمهة عمليهة عله  واللاجئهين، لمههاجري ل بالنسهبة سهتترك ، مناقشهاتنا أن مه  ثقة عل  وأنا. بعدنا يأتون
 سههتطلق الجمعيههة ههه   وأن الممارسهها ، وأفضههل التشههريعا  خههلال مهه  والمحلههي الههوطي المسههتويين علهه  لتطبيقههها العالميههة
 منظههور خههلال مهه  واللاجئههين للمهههاجري  الكبهه ة للحركهها  الدوليههة الاسههتجابة تع يهه  أجههل مهه  جديههدة ومشههاريع ا  أفكههار 
 .برلماني

 

 عهام في العهي . المعاصهر التهاري  في الهجهرة وحركها  الهدولي النه و  مسهتويا  أعله  حاليها   نشههد نح كونوا أكيدي ، فه
ههرم حيهه  الاضههطهاد؛ أو للنهه ا  كنتيجههة  دقيقههة كههل  في قسههرا   شههخص 20 فيهه  يتشههرد  عههديمي مهه  شههخص ملايههين 10 يح 



 
 

6 6/  

 ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي
 
 

 دون لاجهه  مليههون 22.5 البههال  العههدد نصههف أن حيهه  الأساسههية؛ الحقههوق علهه  الحصههول ومهه  الجنسههية مهه  الجنسههية
لههيس  ، 2017 عههام في مليههون 258 إلى ليصههل الت ايههد في الههدوليين المهههاجري  عههدد اسههتمر وحيهه  عشههرة، الثامنههة سهه 
 لهههه   مختلفهههة ا  أبعهههاد تواجههه  الهههي المشهههتركة بالقضهههايا يتعلهههق فيمههها خاصهههة فوريهههة، إجهههرا ا  اتخهههاذ سهههوى آخهههر لا  يبهههد أمامنههها
 .المتقاربة الحقائق

 

: قهرارا  أيضها  تان دائمتهان نلج ستتخ  الجمعية، ه   في للمناقشة، الرئيس الموضو  جان  إلى أن  أذكركم أن لي اسمحوا
 المسهههتدامة، التنميهههة أههههدا  تنفيههه  في الخههها  القطههها  إشهههرا " و" المسهههتدامة التنميهههة لتحقيهههق كوسهههيلة  السهههلام اسهههتدامة"

 الاسههتما  إلى ع  وأتطل هه ،ومتنههو  جههدا   غههي أعمههال جههدول لههدينا تههرون، كمهها  لهه ا،".  المتجههددة لطاقههةخاصههة فيمهها يتعلههق با
 .الهامة الأمور ه   كل  حول آرائكم إلى

 

 .138 العامة الجمعية افتتا  رسميا   الآن أعل  ه ا، قولي بعد
 

 .ج يلا   شكرا  
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Director General of the International Organization for Migration (IOM),  

Ambassador William Lacy-Swing; 

High Commissioner for Human Rights, Mr. Zeid Ra’ad Al Hussein; 

High Commissioner for Refugees, Mr. Filippo Grandi; 

IPU Secretary General, Mr. Martin Chungong; 

Honourable Speakers of Parliament; 

Members of parliament, Special Guests, Ladies and gentlemen; 

 
 
 
It is both an honour and a high responsibility for me to address this Assembly here today 
for the first time in my capacity as IPU President. I cannot tell you how delighted I am to 
be presiding over an Assembly that has chosen to debate the pressing topic of migration 
as the theme of its General Debate. This is a topic that is very close to my heart as you 
can imagine. As a Mexican, I have witnessed first-hand family tragedies and dramas 
unfold as people have fled both from my country and neighboring Central American 
nations to reach the land of opportunity further north in pursuit of their dreams and a 
better life if not for themselves, for their children. 

 
Dramas such as that of Brayan Soler, an Honduran child who left his country in 2014, 
carrying only a couple of hundred lempiras (around $9 USD) he got by selling a rabbit he 
himself hunted in the rural outskirts of Tegucigalpa. After losing his only cash to some 
smugglers in Guatemala, Brayan had to swim across the Suchiate river into Mexico at 
midnight, in order to avoid been spotted both by local gangs and Guatemalan and 
Mexican immigration authorities. Later on, Brayan hopped on board the infamous cargo 
train La Bestia, a traditional means of transportation for non-authorized migrants traveling 
to the U.S.-Mexico border.  

 
It is common knowledge among migrants that “you board La Bestia alive, you disembark 
it a mummy”. On board, Brayan had to watch unspeakable things, things that no human 
being should have to see during his lifetime. Pregnant mothers losing their babies after 
falling into the tracks, girls of his age – maybe even friends or relatives – been sexually 
assaulted by groups of human traffickers that haunt the route at all times, forceful 
recruitment by vicious drug cartels. In one word: ultra-violence. Yet, a broken childhood is 
still worth the risk not only for Brayan, but for thousands of Mexican and Central 
American children, whose sole aspiration is to be able to financially assist their parents, 
left back in the Honduran capital and, to some extent, have the chance of fleeing a 
generalized situation of violence.  
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Ladies and gentlemen, 
 

I wish to acknowledge the presence of the Chiefs of the three UN agencies I singled out in my 
salutations, from IOM, OHCHR and UNHCR. Thank you for taking time out of your busy schedules to 
be with us today. We look forward to a fruitful interaction with you later this morning and the possibility 
learning from your valuable insights. Later today we will also have the privilege of listening to the 
Director-General of the World Health Organization, Dr. Tedros, during an interactive session, and the 
Director-General of the Organization for the Prohibition of Chemical Weapons (OPCW), Amb. Ahmet 
Üzümcü, during a special segment on the dangers of weapons of mass destruction (WMDs). 

 
2018 is the year of migration and refugees if ever there was one. This is the year when the two Global 
Compacts – one on migration and the other on refugees – will be adopted by the global community. 
Therefore, it is only natural and appropriate that migration has been and will be a cross-cutting and 
recurrent theme throughout 2018 for the IPU. The Parliamentary Hearing held last month at UN 
Headquarters in New York set the tone by identifying the burning issues that need to be addressed in 
a global compact for safe, orderly and regular migration. So this is no coincidence. 

 
As acknowledged by the UN, a human rights-based approach to the governance of international 
migration is one of the most demanding tests of global cooperation in our time. With an estimated 
figure of almost 260 million international migrants worldwide – a 49% increase in comparison to 2000 
– our world is becoming the world of migrants. Even though most of these people migrate in orderly 
and legal fashion, it is no secret that there are still millions of people which recur to migration out of 
necessity or through forcible displacement. As of today, there is an estimated of 50 million (or 
20 percent of the international migrant population) people that are under an irregular migratory status.  
 
People such as Brayan and his two siblings, who work as unauthorized migrants in various Mexican 
cities, are forced to do so mainly by the lack of economic opportunities in their home country. But also, 
there are many, like 16-year-old Madina, an Afghan asylum seeker currently living in Brussels, forced 
out of their country by the political and armed turmoil that has ravaged several Middle Eastern and 
Central Asian regions in the last decades. Along with the millions forced to migrate under perilous 
conditions, both Brayan and Madina are in constant risk of joining the toll of missing migrants. At this 
rate, it seems highly probable that we might reach or even surpass the historical peak of 1,447 
recorded migrant deaths of 2016. Therefore, the advancement of the international community in the 
building of an inclusive international framework of cooperation to curb these trends is of the utmost 
urgency.  
 
The migration strands of the Hearing and this Assembly will tie in with the resolution on “Strengthening 
inter-parliamentary cooperation on migration and migration and migration governance in view of the 
adoption of the Global Compact for safe, orderly and regular migration”, to be adopted at the next 
Assembly in October. The resolution intends to be forward-looking in terms of proposing how 
parliaments and other stakeholders will implement the Compacts. Taken together, we should have a 
neat bundle of strands that will inform and shape our future work. 

 
Fellow parliamentarians, 

 
More specifically, our General Debate during this Assembly will identify ways to strengthen the global 
regime for migrants and refugees through evidence-based policy solutions. As policymakers, we are 
duty-bound to devise laws and policies based on evidence not on political party affiliation or political 
persuasion. And to date, the evidence has shown that migration, while a challenge, can be a great 
opportunity for both receiving and sending countries. Madina’s story, the story of her travel from rural 
Afghanistan to the cosmopolitan European capital in the heart of Belgium, is a case in point. Now that 
she has found a safe haven from violence, she only dreams of returning to her homeland in order to 
build change. “I want all the girls in Afghanistan to know that they can do anything boys can do”, is the 
intersectional aspiration of this empowering young woman. And this is the case because at the same 
time Madina is aiming to change the future for thousands of Afghan and Central Asian girls, she is also 
striving for the further inclusion of migrant communities in Europe.  
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The 22.5 million Refugees around the world, and most comprehensively the 65.6 million forcibly 
displaced people worldwide, are not only people in need of assistance, but agents of change both in 
their home and recipient countries. Hence, I urge you to engage in fruitful discussions and to take 
away concrete recommendations from the Outcome Document we will adopt at the end and from the 
workshop we have organized on refugee protection and State asylum systems.  
 
You will no doubt have noticed a big tent pitched outside in the reception area of this Conference 
Centre. It is a real refugee tent and we brought it in as part of our efforts to make our Assemblies more 
alive and dynamic and to bring reality closer to where the issues are being debated. I therefore invite 
you to make your way to the tent and to imagine for just a little while what it must be like for men, 
women and children to live there for months, sometimes years with little or no privacy, lacking basic 
amenities such as sanitation, drinking water and sufficient food, and with few activities in sight aside of 
waiting and hoping for the best. 
 
Cold, vulnerable and broken, some of these people make it to their “promised land”, only to be turned 
back at the border or exploited by unscrupulous employers in search of sex slaves or cheap labour. 
Treated with scorn and disdain and generally stigmatized, their hope of a better life soon turns into 
despair. In 2014, during the height of the Central American migrant crisis, a privately-funded operation 
returned dozens of children by airplane from the U.S. to San Pedro Sula, Honduras, after several 
groups protested against the upsurge in unauthorized migrant flows. For a second, let us try to 
imagine those children, who went through a hell on Earth to reach a better future, only to witness the 
shattering of their dream.  
 
By doing so, I urge you to acknowledge that we have the power, as members of parliament, to turn the 
tide. As a starting point, we should stop considering migration as a “problem”. Let us think of it as both 
a challenge and an opportunity for all parts involved. Let us identify the drivers of migration, look back 
at historical trends and see how we can “manage” this phenomenon in a more humane and fair 
manner. Let us try and make the crossings safer, protect the most vulnerable of migrants – women 
and children – and let us try to make the most of the enormous potential and pool of talent migrants 
bring to us and put those to the benefit of our societies. 
 
A lot of this depends on changing mentalities so that our constituents regard migrants as fellow human 
beings and not as foreigners coming to steal their jobs and live off welfare. An opinion sadly shared by 
the main political leaders of some great powers in the world It is high time we debunk the myths and 
dispel all the misconceptions surrounding migrants and refugees. Only then can we formulate sound 
and balanced national migration policies or adapt the ones we already have. Using populist slogans 
and policies, almost on the verge of hate speech, is a cheap trick used by some politicians to garner 
votes. I appeal to your humanity to not give into such tactics. We all have a moral compass within us 
and I call upon you to follow yours. 
 
Ladies and gentlemen, 
 
I wish you fruitful deliberations and concrete outcomes that we can take back home with us to our 
respective countries and leave behind as a tangible legacy to those who come after us. I am confident 
that both in terms of migrants and refugees, our discussions will nurture a process of translation from 
the global commitments to their national and local application through legislation and best practices 
and that this Assembly will trigger new ideas and projects in order to strengthen the international 
response to large movements of migrants and refugees through a parliamentary perspective.  
 
Make no mistake. We are currently witnessing the highest levels of international displacement and 
migration movements in contemporary history. Living in a world where 20 people are forcibly displaced 
every minute as a result of conflict or persecution; where 10 million stateless people are deprived of 
nationality and access to basic rights; where half of our 22.5 million refugees are under the age of 18, 
and where the number of international migrants worldwide has continued to grow reaching 258 million 
in 2017, leave us with no further alternative but to take immediate action, especially in relation to 
cross-cutting issues facing different dimensions of such converging realities.  
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Let me remind you that besides our central topic of discussion, at this Assembly two of our Standing 
Committees will also be adopting resolutions: on “Sustaining peace as a vehicle for achieving 
sustainable development” and “Engaging the private sector in implementing the SDGs, especially on 
renewable energy”. So, as you can see, we have a very rich and varied agenda and I look forward to 
hearing your views on all these important matters. 
 
Having said that, I now formally declare the 138

th
 Assembly open. 

 
Thank you very much. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


